
P R O T O K Ó Ł   Nr  2

z Sesji Rady Gminy odbytej w dniu 06 grudnia 2006 roku  w lokalu Urzędu 
Gminy w Sońsku.

Stan radnych – 14  radnych
Obecnych 13 radnych
Nieobecny – 1 radny Zdzisław Podgórski

Spoza Rady Gminy w obradach sesji uczestniczyli :

1.Jarosław Wielechowski –    Wójt Gminy
2.Marianna Goś- Wilińska –   Sekretarz Gminy
3.Magdalena Kwiatkowska -   Skarbnik Gminy

Obradom Przewodniczył Szmalec Wiesław –Przewodniczący Rady Gminy

P r z e b i e g    o b r a d

Ad 1.

Przewodniczący Rady Gminy otworzył obrady II Sesji Rady Gminy w Sońsku. 
Powitał zebranych i stwierdził kworum władne do podejmowania uchwał .
Następnie zaproponował wybór sekretarza obrad, który będzie pełnił tą funkcję 
przez całą kadencję.
Na  kandydata  na  sekretarza  obrad  został  zgłoszony  Pan  Radny  Nowicki 
Krzysztof .
Kandydatura została przez radnych przyjęta jednogłośnie.

Ad 2.

Przewodniczący Rady Gminy  odczytał propozycję porządku obrad.
Radny  Owczarczyk  Eugeniusz  zgłosił  zmianę  do  przedstawionego  porządku 
obrad polegającą na zmianie kolejności podpunktów  c i d w punkcie 7 porządku 
obrad. Chodzi o zrealizowanie w pierwszej kolejności podpunktu d a później c.



Piotrowicz  Wiesław   zaproponował  zdjęcie  z  porządku  obrad  w  punkcie  7 
podpunktów  c  i  d  uzasadniając  to  nieznajomością  przez  radnych  stanu 
finansowego gminy.  Ponadto  uważa  ,  że  takie  sprawy jak  ustalenie  diet  dla 
radnych  i  wynagrodzenia  dla  Wójta  Gminy  powinny  być  omówione  na 
posiedzeniach komisji Rady Gminy .

Jako pierwszy został poddany pod głosowanie wniosek radnego Piotrowicza.
Za  przyjęciem  wniosku  głosowało  3  radnych  ,  9  –ciu  było  przeciwnych,  1 
wstrzymał się od głosu.

Za wnioskiem Pana radnego Owczarczyka  głosowało  3 radnych , 6-ciu było 
przeciwnych, 4 wstrzymało się od głosu.

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził , że obydwa zgłoszone wnioski upadły.

Radni przyjęli zaproponowany porządek obrad   /9 głosów za, 2 przeciw i 2 
wstrzymujące się/ w następującym brzmieniu :

1.Otwarcie obrad i stwierdzenie prawomocności obrad.
2.Przyjęcie porządku obrad.
3.Przyjęcie uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego.
4.Złożenie ślubowania przez Wójta Gminy.
5.Przyjęcie protokółów z poprzednich sesji.
6.Interpelacje  i zapytania radnych.
7.Podjęcie uchwał w sprawach:

a/ ustalenia liczby i rodzajów komisji stałych Rady Gminy w Sońsku ,
b/ powołanie składów osobowych komisji stałych Rady Gminy w Sońsku,
c/ ustalenie diet dla Przewodniczącego Rady Gminy w Sońsku, radnych i 
    sołtysów,
d/ ustalenie wynagrodzenia dla Wójta Gminy Sońsk.

8. Wolne wnioski i informacje.
9. Zamknięcie obrad.

Ad 3.

Przewodniczący Rady Gminy poinformował , że w związku z wyborem w dniu 
26  listopada  radnego  Jarosława  Wielechowskiego  na  Wójta  Gminy,  a  tych 
dwóch funkcji nie można łączyć  na  sesji zostanie przyjęta uchwała w sprawie 
wygaśnięcia mandatu radnego. 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał  treść uchwały w sprawie wygaśnięcia 
mandatu radnego, który został jednogłośnie przyjęty przez radnych.



Ad 4.

 Przewodniczący Gminnej Komisji Wyborczej Pan Zbigniew Gutowski wręczył 
Wójtowi Gminy zaświadczenie Gminnej Komisji Wyborczej stwierdzające ,że 
w dniu 26 listopada 2006 roku został wybrany na Wójta Gminy.
Następnie Wójt złożył  ślubowanie zgodnie z art.29a  ustawy z dnia 8 marca 
1990 roku o samorządzie gminnym.
Po  złożeniu ślubowania Wójt Gminy podziękował za udzielone zaufanie , za 
udzielone  poparcie  ,  prosił  również  aby  „dzisiejszy  dzień  był  oficjalnym 
zakończeniem kampanii wyborczej , żebyśmy wspólnie  przystąpili do pracy na 
rzecz tej gminy, żebyśmy podejmowali jak najrozsądniejsze , najsensowniejsze 
decyzje „ 
Następnie głos zabrał Waldemar Gebert  pogratulował Wójtowi Gminy wyboru, 
życzył spełnienia planów  dla dobra całej społeczności gminy.
Powiedział również , że minione 6 lat przez które pełnił funkcję Wójta uważa za 
wspólny sukces, powstało w tym czasie nowe gimnazjum w Sońsku, powstała 
sala gimnastyczna i rozbudowana została  szkoła w Gąsocinie ,  oczyszczalnia 
ścieków w Komorach Dąbrownych, ponad 12 kilometrów kanalizacji  sanitarnej 
i ponad 150 km sieci wodociągowej i wiele mniejszych ale nie mniej ważnych 
zadań.  Podziękował  wszystkim  tym  bez  których  nie  możliwe  byłoby 
zrealizowanie  planów Rady Gminy poprzedniej kadencji  jak również jego, a 
więc radnym poprzedniej kadencji i byłemu przewodniczącemu Rady Gminy za 
życzliwość  i  miłą  współpracę  ,  dyrektorom szkół  i  przedszkoli  ,  sołtysom , 
strażakom ochotnikom ,radnym powiatowym i pracownikom urzędu gminy.

Ad 5.

Radni jednogłośnie przyjęli protokół z sesji z dnia 20 października oraz protokół 
z sesji z dnia 27 listopada 2006 roku.

Ad 6.

Piotrowicz Wiesław – został wybrany nowy wójt i zaprzysiężony, uważam , że 
Radzie Gminy i gościom należy się expoze  od  wójta.

Wójt Gminy – Wysoka Rado, Szanowni Państwo , ja mógłbym wygłosić dzisiaj 
swoje  expoze   ,  ponieważ  ze  swoim  programem  jeździłem   po  37 
miejscowościach   ale  uważam ,  że  powołanie   Komisji  Rady ,  które  dzisiaj 
nastąpi i praca nad budżetem ukształtuje sensownie i realnie to co zamierzamy 
robić w roku 2007 i  wtedy expoze zostanie wygłoszone. 

Szypulski Remigiusz – chciałem zapytać jak Pan Wójt widzi pracę z radnymi  i 
jak Pan widzi „ przyjazną Gminę Sońsk” 



Wójt  Gminy – w Radzie  jest  na dzień dzisiejszy 14 radnych ,  po wyborach 
będzie 15 i deklaruję współpracę ze wszystkimi . Urząd Gminy jest organem 
wykonawczym uchwał  podejmowanych przez Radę Gminy ,  nie ma radnych 
lepszych i gorszych i to chcę tu publicznie powiedzieć . Z każdym Radnym będę 
się  kontaktował  ,  postaram się  żeby  to  było  jak  najczęściej  nie  tylko  przed 
sesjami ale również w kwestii  ustaleń i prac nad budżetem chciałbym poznać 
zobowiązania wszystkich radnych i móc je w jak najszerszej gamie zamieszczać 
w kolejnych  budżetach poczynając od roku 2007   i  taką deklarację  dzisiaj 
Wysokiej Radzie składam. 
Przyjazna Gmina to przede wszystkim gmina kompetentna  to znaczy , że każdy 
, kto zgłasza się do gminy o pomoc  w załatwieniu jakiejś sprawy to ją uzyska , 
wymaga  to   od  pracowników  ogromnego  zaangażowania  ,  dużej  pracy  i 
poszanowania  drugiego  człowieka  .  Ja  takie  zasady  wyznaję  i  chciałbym  je 
wpoić w pracę każdego urzędnika.

Ad 7.

Podjęcie uchwał w sprawach ;

- ustalenia liczby i rodzajów komisji stałych Rady Gminy w Sońsku

Radni jednogłośnie zdecydowali , że będą działały 4 następujące komisje stałe 
Rady Gminy:

1.Komisja Rewizyjna
2.Komisja Budżetu, Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki 
   Komunalnej
3.Komisja Oświaty Kultury Sportu Zdrowia i Spraw Socjalnych
4.Komisja Rolnictwa Leśnictwa Ochrony Środowiska Porządku i 
  Bezpieczeństwa Publicznego.

- powołania składów osobowych komisji stałych Rady Gminy w Sońsku

Radni  w  głosowaniu  jawnym  jednogłośnie  zdecydowali  że  komisje  stałe 
Rady Gminy będą miały następujące składy osobowe :



Komisja  Budżetu  Finansów  Rozwoju  Gospodarczego  i  Gospodarki 
Komunalnej :

1.Drozdowski Edward
2.Borowy Eugeniusz
3.Owczarczyk Eugeniusz
4.Siwek Rafał
5.Szypulski Remigiusz
6.Nowicki Krzysztof
7.Podgórski Zdzisław 

 Komisja Oświaty Kultury Sportu Zdrowia i Spraw Socjalnych 

      1.Piotrowicz Wiesław
      2. Siwek Rafał
      3.Podgórski Zdzisław 
      4.Józefowicz Wojciech
      5.Grzywacz Leszek

Komisja  Rolnictwa,  Leśnictwa   Ochrony   Środowiska  Porządku  i 
Bezpieczeństwa Publicznego
 
       1.Muszyński Grzegorz
       2.Kozłowski Robert
       3.Wesołowski Mirosław
       4.Grzywacz Leszek
       5.Józefowicz Wojciech
       6.Szypulski Remigiusz
       7.Nowicki Krzysztof

 Komisja Rewizyjna

   1.Piotrowicz Wiesław
   2.Borowy Eugeniusz
   3.Owczarczyk Eugeniusz
   4.Muszyński Grzegorz
   5.Drozdowski Edward
   6.Kozłowski Robert
   7.Wesołowski Mirosław

Radni jednogłośnie wybrali na Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej
Radnego Piotrowicza Wiesława.



Przewodniczący  Rady  Gminy odczytał  treść  uchwały  w sprawie   powołania 
składów osobowych komisji Rady Gminy w Sońsku.
Radni  jednogłośnie przyjęli uchwałę.

- ustalenie zasad wypłacania diet dla Przewodniczącego Rady Gminy, 
radnych i sołtysów

Pani  Kwiatkowska  Magdalena  –  Skarbnik  Gminy   poinformowała,  że  w 
poprzedniej  kadencji  miesięczna   dieta  dla  Przewodniczącego  Rady  Gminy 
wynosiła 1000 zł, radni za udział w sesji i posiedzeniach komisji otrzymywali 
dietę  w  wysokości  100  zł.  Jeśli  radny  uczestniczył  w  tym  samym  dniu  w 
posiedzeniu dwóch komisji lub sesji i komisji otrzymywał tylko jedną dietę 100 
złotych. Dieta sołtysów uczestniczących w sesji wynosiła 50 zł.

Muszyński Grzegorz postawił wniosek aby wszystkie diety pozostawić na tym 
samym poziomie co w ubiegłej kadencji.

Piotrowicz  Wiesław  zaproponował   podniesienie  diety  dla  sołtysów  do  70 
złotych , ponieważ przybywa im obowiązków.

Borowy  Eugeniusz  wnioskował  zrzeczenie  się  radnych  z  diet  na  okres 
przynajmniej  jednego roku 

Radny Rafał Siwek stwierdził , że przyjęcie przez Radę propozycji Radnego 
Borowego było by nie w porządku w stosunku do nowych radnych , 
ponieważ Radni w poprzedniej kadencji diety otrzymywali. 

Przewodniczący  Rady  Gminy  podał  pod  głosowanie   wniosek  radnego 
Muszyńskiego aby diety pozostały na dotychczasowym poziomie.
11 radnych głosowało za tym wnioskiem, 1 był przeciwny, 1 wstrzymał się od 
głosu.

Przewodniczący  Rady  gminy  odczytał  treść  uchwały  w  sprawie  zasad 
wypłacania zryczałtowanej diety dla Przewodniczącego Rady Gminy, radnych i 
sołtysów.

Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 1  radny głosował przeciw i 1 
wstrzymał się od głosu.



- ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Sońsk 

Goś- Wilińska Marianna – Sekretarz Gminy poinformowała , że wynagrodzenie 
Wójta Gminy zgodnie z Rozporządzeniem Rady Ministrów z dnia 2 sierpnia 
2005  roku  w  sprawie  zasad  wynagradzania  pracowników  samorządowych 
zatrudnionych  w  urzędach  gmin,  starostwach  powiatowych  i  urzędach 
marszałkowskich  składa  się  z  następujących  składników  :  wynagrodzenie 
zasadnicze  od  3450  –  4630  zł  ,  dodatek  stażowy  w zależności  od  długości 
zatrudnienia ,  dodatek funkcyjny  od 1080 do 1550 zł  i  dodatek specjalny  od 
20 do 40%  wynagrodzenia zasadniczego łącznie z funkcyjnym.
Podaję z rozporządzenia rozpiętość a Rada ustala wysokość.
Magdalena  Kwiatkowska  –  Skarbnik  Gminy  poinformowała  o  wysokości 
wynagrodzenia poprzedniego Wójta  : wynagrodzenie zasadnicze 3.700 złotych, 
dodatek funkcyjny 1000 złotych dodatek specjalny  940 złotych i 740 złotych 
czyli 20% dodatek stażowy. Razem wynagrodzenie brutto wynosiło  6.380 zł.

Sekretarz  Gminy  –  wyjaśniła  ,  że  kwota  1000  zł  dodatku  funkcyjnego  w 
wynagrodzeniu wójta pochodzi ze starego rozporządzenia ,  bo Wójt nie miał 
podnoszonych poborów,  teraz dodatek wynosi 1080 zł.

Siwek Rafał – proponuję pozostanie na tych samych  zasadach.
Muszyński  Grzegorz  –  proponuję  również  pozostanie  na  tych  samych 
warunkach .

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  kto  jest  za  przyjęciem  wynagrodzenia 
zasadniczego dla Pana Wójta w wysokości 3.700 zł .
13 głosów za

Dodatek funkcyjny – 1080 złotych  - 13 głosów  za

Dodatek specjalny   w wysokości 20 %  - 13 głosów za 

Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  uchwałę  w  sprawie   ustalenia 
wynagrodzenia dla Wójta Gminy.

Uchwała została przyjęta jednogłośnie.

Ad 8.

Szypulski  Remigiusz  mówił  o  złym stanie  dróg  na  terenie   swojego  okręgu 
wyborczego szczególnie wsi Niesłuchy.



Morawski  Kajetan  zabrał  głos  w  sprawie  umożliwienia  sołtysom  zabierania 
głosu  w pkt.  5 porządku obrad sesji razem z radnymi. Uważa, że ten punkt 
porządku  obrad  powinien  być  zmieniony  tak  aby  była  możliwość  udzielenia 
głosu sołtysom.

Wójt  Gminy –  uważam ,  że  głos   sołtysów jest  ważny  ,  natomiast  musimy 
uszanować prawo demokracji  i przestrzegać Statutu , który jest tak ułożony , że
„wnioski  i  informacje”  są  umieszczone  na  pod  koniec  obrad.  Uważam ,  że 
poprzez spotkania   wiejskie i   kontakt   z  radnymi ,  co jest  najważniejsze  , 
będzie  można  przekazywać  wszystkie  uwagi  ,  proszę  również  o  kontakt  z 
przewodniczącym i ze mną.

Żbikowski Stefan – to wszystko można dopracować i myślę , że się dogadacie 
dla dobra gminy.

Koniecek Wiesław –  wystarczy  w tym punkcie  pominąć  słowa „interpelacje 
„ pozostawić „zapytania” i każdy będzie mógł zapytać.

Berent Andrzej – w poprzedniej kadencji został opracowany Statut Gminy  w 
którym jest opracowany  regulamin obrad   zgodnie z ustawą o samorządzie 
gminnym . Jeżeli chcecie wywracać regulamin obrad Rady i Statut Gminy to 
proszę  postarajcie  się,    jeżeli  macie  na  to  wpływ  o  zmianę  ustawy  o 
samorządzie  gminnym. Obowiązująca ustawa nie dopuszcza  proponowanego 
przez Was rozwiązania.

Goś-Wilińska Marianna – Sekretarz Gminy przypomniała Radnym o obowiązku 
złożenia  w terminie  do  27  grudnia  oświadczeń  majątkowych   tj.  30  dni  od 
złożenia ślubowania.  Nie złożenie oświadczenia majątkowego skutkuje utratą 
mandatu.

Przewodniczący Rady Gminy – przekazał Radnym  projekt uchwały budżetowej 
na 2007 rok oraz sprawozdanie z wykonania budżetu za I półrocze 2006 roku.

Ad 9

Przewodniczący  Rady  Gminy –  w związku  z  tym że  porządek  obrad  został 
zrealizowany zamykam obrady II Sesji Rady Gminy.

Obrady Sesji trwały od godziny 10 : 00 do godziny 13:20

Protokółowała: Krystyna Sobczyńska.


